
Referat	fra	40.	møde	i	DRS	koordinerende	Uddannelsesråd	20.	februar	
2019	

Tilstede:	Elisabeth	Albrecht-Beste	(Hovedkursusleder,	PKL,	Rigshospitalet),	Susanne	SleCng	
(Overlæge,	IT-superbruger,	Rigshospitalet),	MeHe	Ramsdal-Poulsen	(UAO,	Odense),	Pernille	
Greisen	(Afd.læge,	Odense),	Arne	Lücke	(UAO,	PKL,	Århus),	Aska	Drljevic-Nielsen	(YL,	Region	Nord,	
Århus),	Dorte	Stærk	(UAO,	Rigshospitalet).	

1) PræsentaUon	af	rådets	medlemmer.			

Godkendelse	af	referatet	fra	sidst.	

Elisabeth	Albrecht-Beste	forlænges	som	Hovedkursusleder	(jf.	besluning	fra	DRS	
Generalforsamling	17.	januar	19).	

2) 	Nyt	fra	landsdelene:	

Region	Nord:		

Flytningen	Ul	Skejby	er	forløbet	fint.		

Der	er	god	søgning	Ul	introsUllingerne.	I	forhold	Ul	HU-ansøgere,	har	de	gode	erfaringer	
med	at	indhente	og	vurdere	referencer,	hvis	der	er	ansøgere	fra	andre	regioner.		

Der	er	for	Uden	2	kursister,	som	gerne	vil	byHe	forløb	af	logisUske	grunde.		

Der	er	12	ansøgere	Ul	de	kommende	HU-sUllinger.	

Det	er	meget	varierende,	hvordan	udenlandske	læger	er	sprogligt;	kommunen	betaler	for	
eventuel	ekstra	sprogundervisning	Ul	dem,	der	trænger	Ul	opgradering	sprogligt.		

Region	Syd:		

Fint	besaHe	introsUllinger.	Mange	henvendelser	fra	KBU-læger	omkring	fokuserede	ophold.		

Det	svinger	lidt	med	antallet	af	ansøgere	Ul	HU-sUllingerne.		

Det	kniber	med	at	få	besat	specialsUllingerne.	



Der	er	nu	rammestyring	af	budgeHerne	i	regionen.	

Det	nye	akuHe	medicinske	speciale	har	ønske	om	en	masse	radiologi,	som	de	skal	oplæres	i.	
Det	er	ikke	muligt	at	oplære	dem	på	kort	Ud,	og	det	er	derfor	blevet	sådan,	at	de	oplæres	i	
”det	gode	samarbejde”	med	radiologerne	–	fx	som	at	skrive	gode	henvisninger	og	kende	
arbejdsgangen	på	radiologisk	afdeling.	Akutmedicinerne	kommer	så	1	dag	i	ultralyd	og	ser	
arbejdet	der,	og	3	dage	følger	de	FAM-lægen.	

Region	Øst:		

Der	er	mange	uddannelseslæger.	Mange	ansøgere	Ul	introsUlingerne.		

Der	er	12	ansøgere	Ul	de	kommende	HU-sUllinger.	

3) Fælles	360	graders	feedback	for	I-læger	og	HU-læger:		

Skemaet	ligger	på	DRS	hjemmeside.	Vejledningen	Ul	skemaet	gennemgåes	og	reHes	Ul.	

4) KonkreUseringslister	Ul	Ultralyd	gennemgåes	og	reHes	Ul.	Der	er	brug	for	at	lave	et	
pilotprojekt	på	kursisterne	for	at	se,	om	de	virker.		

Dorte	Stærk	laver	et	pilotprojekt	på	kursisterne	i	UL	på	Rigshospitalet.	

KonkreUseringslisterne	for	radiologisk	pædiatri	2017	er	Ulgængelig	på	DRS	hjemmeside.	

5) Kort	præsentaUon	af	Ultralyd	for	introlæger	i	Cames	på	fantom.		

Er	det	noget,	der	skal	indføres	generelt	for	introlæger?	Eventuelt	som	alternaUv/erstatning	
for	DUDS	basale	UL-kursus	?	Det	er	graUs,	men	der	vil	være	noget	logisUk,	der	skal	tages	
hensyn	Ul.		

6) Landsdækkende	Yngre-Læge	forum:	Der	kan	evt.	findes	en	kontaktperson	i	hver	region,	som	
kan	samarbejde.	Det	kunne	fx	være	de	Yngre	Læger,		

der	er	medlem	af	Uddannelsesrådene,	som	kunne	være	kontaktpersoner.	



7)	DRS	hjemmeside:	Susanne	er	i	gang	med	at	overtage	funkUonen	som	IT-ansvarlig.	

8)	Næste	møde	bliver	9.	juni	i	Århus.	

9)	Eventuelt:	Punkt	Ul	næste	KUR-møde	kunne	være,	hvordan	får	vi	uddannelseslæger	Ul	at	
læse	mere	struktureret.	Netsider,	bøger,	app´s	??	 	

Referent:	Dorte	Stærk


